
Voorzitter, 
Wij zullen een algemene beschouwing geven naar 
de huidige stand van zaken hoe wij deze als 
regiofractie GroenLinks zien. 
Vervolgens zullen wij ingaan op de groeiagenda en 
het RMPJ als integraal ambitiedocument. 
Hoe wij aankijken tegen Berenschot op dit 
moment en hoe wij voor de komende periode 
enige adviezen willen meegeven. Adviezen in de 
strekking van toch wel dringend verzoek deze mee 
te nemen in de later te vormen concrete begroting 
van 2019, willen wij die dan kunnen goedkeuren. 

 
• De huidige stand van zaken. 
Voorgesteld wordt om de huidige begroting goed te keuren waarbij we tot eind 2018 uitgaan 
van staand beleid. Als GroenLinks regio zijn wij van mening dat het op dit moment de enige 
juiste beslissing is om geen stagnatie te krijgen in het uitvoeren van de groeiagenda. De 
groeiagenda die een uitvoeringsprogramma zou moeten zijn van het RMPJ. Echter deze 
groeiagenda is nog niet formeel vastgesteld ook al wordt hij door de meeste fracties 
omarmd. 
Er wordt nog mondjes maat ingezet op het sociale domein. Terwijl juist op het sociale domein 
alle gemeentes elkaar zonder meer lijken te vinden. Er ligt een heldere formulering van de 
ambities in het RMPJ, maar geen helder uitvoeringsprogramma.  
We kunnen constateren dat het woningaanbod nog erg eenzijdig is. De bereikbaarheid tegen 
grenzen aanloopt en de economische groei soms conflicterend kan zijn met de 
verduurzaming. 
De financiele gevolgen van het invoeren van de AGV zijn nog niet meegenomen. Deze zien wij 
graag terug in de geactualiseerde begroting van 2019. 
 
 
We hebben binnen onze regio te maken met een hoge werkloosheid, met lage 
arbeidsparticipatie en een mismatch tussen vraag en aanbod op de arbeidsmarkt. Er is een 
dringend te kort aan MBO en MBO+ 
Daarvoor zullen wij dan ook zo een motie indienen, speciaal gericht op jeugdwerkloosheid. 
In het minimabeleid heeft u wijzigingen aangekondigd om de kosten te gaan drukken. Is dit 
met name het voornemen om het beschermingsbewind dan wel de bewindvoering meer in 
eigen hand te nemen? Wij zijn benieuwd naar de kosten en batenanalyse als zeker ook de 
meerwaarde voor de inwoners als de bewindvoering door de overheid wordt uitgevoerd. 
Landelijk zijn namelijk de tarieven door het Landelijk Overleg Kantonrechters (LOVCK) 
opgesteld. 
Ten aanzien van de jaarrekening 2017 willen wij graag een meer grondige analyse van de 
onderuitputting WMO gelden om zo beter zicht te verkrijgen waar verbeteringen zijn aan te 
brengen en waar trends zichtbaar gemaakt kunnen worden. 
  
• De groeiagenda en het RMPJ. 

Zoals gezegd voorzitter. Het RMPJ heeft een heldere formulering tav de ambities, die 
richting worden gegeven middels het Kompas. De Groeiagenda is een 
uitvoeringsdocument, dat nog niet formeel is vastgesteld. En in feite is dit maar goed ook. 
Er moet nog een concreet uitvoeringsprogramma worden vastgesteld met  smart doelen, 
waarbij de regionale samenwerking voorop staat, maar naar ons inziens wel in maatwerk 
op de deelnemende gemeenten moet worden bekeken. Smart doelen die eerst aan de 



eigenaren moeten worden voorgelegd, wil het een toekomst bestendig draagvlak hebben 
en aan kunnen sturen op heldere resultaten. 
De inhoud moet prevaleren op het proces. Ten aanzien van Innovation Quarter en Deal 
kunnen we voorlopig met staand beleid doorgaan. Ten aanzien van nieuwe projecten 
moeten we ons inziens enige voorzichtigheid betrachten. Niet te grote stappen willen 
zetten terwijl er nog beslissingen moeten worden genomen tav het Berenschot rapport 
over de Drechtraad, waarbij wij ook wijzen op het rapport BMC uit Papendrecht. 
 

• De Drechtsteden en het Berenschot rapport, waarbij wij ook direct het BMC rapport 
willen laten meenemen. Als GroenLinks hebben wij vertrouwen in de 
voorbereidingscommissie van burgemeesters en wethouders, waarbij wij ervan uitgaan, 
dat alle beschouwingen vanuit de raden hierin worden meegenomen.  

• Ja en dan de toekomst voorzitter, want bij de geactualiseerde begroting 2019 willen wij 
als GroenLinks toch wel enige aandachtspunten ter overdenking / overweging meegeven. 

• Wanneer er meer uitgebreide plannen komen ten aanzien van het sociaal domein. Neem 
de (drecht) raad meteen aan de voorkant mee. En kom na de zomer niet met een kant en 
klaar plan waarop wij in principe alleen nog ja of nee tegen kunnen zeggen.  

• Wij maken ons ernstig zorgen om de ontwikkelingen op de arbeidsmarkt. Er is 
geconstateerd dat er een behoorlijke mismatch is tussen vraag en aanbod. Hierbij willen 
wij wijzen op de veranderende arbeidsmarkt. Meer robotisering vraag een ander 
arbeidsvermogen, meer verduurzamen, vraagt een ander arbeidsvermogen. Speel hierop 
in en stimuleer bedrijfsleven beter te communiceren met het onderwijs, zodat de laatste 
zich goed kan voorbereiden op de toekomstige leerlingen. 

• Wij maken ons ernstig zorgen om de te verwachten tekorten bij de WMO. Jaren een 
overschot gehad (niet reëel begroot, onder uitputting ? Wie zal het zeggen. Daar zijn nooit 
duidelijk antwoorden op gekomen. 
Nu zijn er wel al duidelijke vermoedens van te verwachtte tekorten. O.a door het fors 
groeiend maatwerk. Bijzonder voorzitter. De WMO is toch altijd al maatwerk geweest? 
Misschien niet flexibel genoeg, waarom er regelmatig te grote indicaties moeten worden 
afgegeven omdat een lagere niet toereikend is en een tussenvorm bestaat. Ook het 
regelmatig op en afschalen naar behoefte schijnt uitermate lastig te zijn. Iedere 
willekeurige verzekeringsmaatschappij heeft knoppen waar de gebruiker zelf aan mag 
draaien. Alleen bij de WMO moeten we toch relatief kostbare consulenten inzetten , die 
steeds opnieuw gaan bepalen wat iemand nodig heeft. Geef deze regie weer in handen 
van de zorgvrager en zorgverlener. Hou controle op afstand. Geef verantwoordelijkheid 
en vertrouwen. 

• Tegelijkertijd vragen wij ons als GroenLinks af of we wel zorgvuldig genoeg omgaan met 
het zoveel mogelijk iedereen op eigen benen te moeten laten staan. Natuurlijk als het 
mogelijk is moeten we dit ondersteunen. Maar niet als enig uitgangspunt. Zowel binnen 
de ouderen populatie, als binnen de psychiatrie en verslavingszorg ligt de eenzaamheid 
op de loer. Geef mensen de gedifferentieerde begeleiding en zorg die men nodig heeft. 
En besteed meer aandacht aan de mogelijkheden van de groene, muzikale en sportieve 
zorg. 

• En ter afsluiting voorzitter. Als GroenLinks willen we de energietransitie benadrukken. We 
hebben een gigantische opgave. We hebben enorme ambities. Echter dit alles staat 
regelmatig op gespannen voet met de voorgestane economische groei. Banen groei 
bereiken we niet door meer logistieke bedrijven. Banen groei en iedereen mee laten 
doen betekent ander werk, waarbij de werknemers het belangrijkste kapitaal zijn.  
 
Duurzaamheid is een algemene term geworden, Leefbaarheid willen wij bij alle te nemen 
beslissingen voorop stellen. 


